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                          PROCES – VERBAL 
 

Încheiat cu ocazia şedinţei de îndată a Consiliului local municipal Târgu Mureş 

din data de 11 iunie 2021 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie, sunt conectaţi online la şedinţă 18 

consilieri. Absentează d-nii consilieri Pescar Radu, Kiss Zoltan, Maior Claudiu, Moldovan 

Călin, Pui Sebastian.   

dl. consilier Kelemen Atilla: -  În prima fază o să încerc să fac o prezență. Deci, dl. 

Bălaș e prezent, dl. Berecki este, domnișoara Frunda este, dl. vice Gyorgy încă nu-l văd, dl. 

consilier Iszlai l-am văzut la un moment dat, pe moment nu e. Dl. consilier Jakab este, d-na 

Kakassy este, dl. consilier Maior – nu-l văd, dl. Iszlai a ajuns. Dl. consilier Moldovan – nu-l 

văd, dl. consilier Șarlea – era aici în clădire, dar văd că încă nu este. Dl. Papuc este. Dl. Papai 

este. Dl. Pescar e în Polonia nu are semnal, dânsul a scris pe listă. Vice Portik este. Dl. 

consilier Pui – nu-l văd încă. Dl. consilier Suciu – da îl văd. Dl. consilier Szabo este, Szabo 

Peter tot l-am văzut. Ok. Tamasi este, dl. Venczi a zis că o să se conecteze, dar pe moment nu 

e. Și dl. Voicu este. A ajuns dl. vice Gyorgy. Și presupun că a ajuns și dl. consilier Șarlea. 

Bine. Deci suntem foarte statutari. 

d-na Frunda Csenge: – a sosit dl. Venczi Janos. 

dl. consilier Kelemen Atilla: -   Bine, mulțumesc. Stimați colegi declar deschis ședința 

de îndată a Consiliului local Municipal Târgu Mureș din data de 11 iunie. Avem un proiect de 

hotărâre pe Ordinea de zi. Cine nu este de acord îl rog să zică. Mulțumesc. 

dl. consilier Bălaș Radu: – dl. președinte, dar eu n-am văzut materialul. S-a trimis 

undeva? 

dl. consilier Papuc Sergiu: – dl Președinte o jumate de oră, poate că până ce se 

primesc materialele să discutăm pe... 

dl. consilier Kelemen Atilla: -     sunt de acord, propuneți o amânare?  

dl. consilier Papuc Sergiu: – da, o amânare o jumate de oră a ședinței până ce se 

primesc materialele să discutăm cu ele în față. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - Foarte, foarte tare îmi displace acest lucru, că oricum e 

vineri, oricum e ședință de îndată, și acum amânăm cu 30 de minute dar trebuie s-o facem 

stimați colegi că încă nu avem materialul, deci facem atunci o pauză de 30 de minute și ne 

revedem la 15:30. Mulțumesc pentru înțelegere.  

P a u z ă 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi: 

Proiect de hotărâre privind asigurarea corespunzătoare a serviciului de salubrizare în 

condiții de continuitate și siguranță pentru protecția sănătății populației. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - stimaţi colegi, încă nu suntem prezenți toți cei care au 

fost. Dar după cum ați văzut ne-a ajuns acum câteva minute materialul pe tablete. Îl avem aici 

pe dl. director, pe dl. Primar. Dacă există intervenții legat de material? Știu că n-ați avut foarte 

mult timp să o aprofundați dar  totuși ziceți dacă cineva vrea să ia cuvântul. 

dl. consilier Bălaș Radu: – dl. președinte eu aș vrea, dacă este dl director să ne 

povestească despre ce e vorba, pentru că din câte știu, eu am înțeles că trebuie să declarăm 
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stare de urgență fără material și trei minute. În oraș. Eu așa am înțeles. Și cu asta nu prea e de 

joacă. În stări de urgență și de nu știu ce, și eu vroiam să știu de ce. Eu sincer să vă zic n-am 

acces la tableta acuma. Să nu presupuneți că la o ședință de îndată toată lumea umblă cu 

tabletele după ei non-stop că poate vine o ședință de îndată. Știți? 

dl. consilier Kelemen Atilla: - Da. O să dau cuvântul la dl. director și eventual dl. 

Primar să ia cuvântul. În prima fază îl rog pe dl. director Moldovan să ne explice situația. 

dl. director Moldovan Florian: – .......... pe fiecare locație s-au identificat o serie de 

deșeuri care nu au fost ridicate. Municipiul a început să trimită comenzi către operatorul 

salubrizarea anterior acestei verificări. Operatorul de salubrizare nu a ... licitării privind 

ridicarea acestor deșeuri care au apărut pe raza Municipiului Târgu Mureș. Acestea fiind un 

real pericol pentru populație datorită și faptului că s-a și încălzit vremea au apărut și o serie de 

răzătoare care pun în pericol siguranța și protecția populației din Târgu Mureș. Ca atare s-a 

convocat azi dimineață Situațiile de urgență prin Comitetul Local de Urgență de către dl. 

Primar și s-a luat act de starea de urgență care poate genera probleme privind siguranţa 

populației. Ca atare, s-a pregătit un material către dumneavoastră pentru a demara  procedurile 

legale pentru asigurarea acestei continuităţi a serviciului de către un operator care să 

îndeplinească cerințele reale și naturale pe care trebuie să le facă operatorul de salubrizare. În 

materialul de față se va folosi regulamentul aferent procedurilor deja aprobate de către 

dumneavoastră privind achiziția pentru cele 180 de zile, achiziție care este în momentul de 

față contestată. Este finalizată dar este contestată, neputând a se încheia în prezent încă 

contractul până nu se cere un punct de vedere asupra contestațiilor depuse. Din cauza asta 

avem aceasta perioadă în care neapărat trebuie încheiat un contract pe perioada de 30 de zile 

cu posibilitate de prelungire în condițiile, până la finalizarea contestației de către CNSP pentru 

a se putea încheia un contract cu operatorul care a participat la procedură. Caietul de sarcini s-

a modificat ca atare cu 30 de zile. Obligativitatea operatorului să participe cu utilajele și 

personalul la data semnării contractului și în 5 zile cu tot personalul necesar pentru a derula 

activitatea de colectare şi transport a deșeurilor pe raza municipiului Târgu Mureș. Alte 

modificări, bineînțeles și valoarea contractului va fi raportată la 30 de zile.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - Mulțumesc dl. director. Dacă vrea să intervină cineva? 

Dl. Papai aveți cuvântul. 

dl. consilier Papai Laszlo: - Bună ziua. Eu vă spun sincer că oricum am încercat să 

urmăresc eu nu mai știu unde stăm cu contractele acestea de salubrizare. Deci aș avea o 

întrebare foarte simplă: momentan avem contract pentru salubrizare stradală și dacă da, cu 

cine? 

dl. consilier Kelemen Atilla: - dau cuvântul dl. Primar. 

dl. primar Soós Zoltán: - Bună ziua, stimați colegi. Mulțumesc frumos pentru 

prezență și promptitudine. În momentul de față Primăria Târgu Mureș nu are contracte, este o 

perioadă de trecere, sunt comenzi de fapt. Contractul era obligativitatea firmei de 90 de zile să 

presteze  serviciul. Dar după bine cum știți s-a votat în Consiliu caietul de sarcini atât pentru 

procedura de 180 de zile cât și pentru procedura de 2 ani de zile. Procedura de 180 de zile s-a 

finalizat în ceea ce privește menajerul, însă operatul actual a contestat atât pornirea procedurii 

cât și rezultatul procedurii. Asta are dreptul, nu este nicio problemă, însă pe parcurs, deși de 2 

săptămâni se trimit comenzi către operatorul actual să ridice gunoiul clandestin nu s-a 

conformat, a cerut modificarea prețului și multe alte care nu sunt legat evident. Ieri s-a stabilit, 

s-a făcut o verificare pe raza municipiului Târgu Mureș având în vedere multiplele semnale 

din partea populației. S-au identificat peste 100 de locații cu depuneri deșeuri care prezintă 

deja pericol la adresa sănătății populației. Având în vedere aceste procese verbale legale 

întocmite de Poliția locală și Administrația Domeniului Public au pornit astăzi … acțiuni 

locale … efectiv să stabilim că există situație de urgență. Luând la cunoștință că există situație 

de urgență și că în această situație nu putem să așteptăm încă luni de zile de contestații, luăm 

act de această situație  și o să cerem un operator să efectueze aceste servicii. Deci să curățăm 

orașul să ieșim din situația creată. Despre atâta discutăm astăzi. Pe de altă parte trebuie să 
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menționez că în ultimele 5 luni este a 4-a oară când operatorul nostru a lăsat gunoiul pe stradă 

sub diferite forme, motive invocând diferite probleme, ceea ce nu era legal. Deci o problemă 

juridică, o dispută juridică nu înseamnă să lași gunoiul pe stradă,. Pe de altă parte, trebuie să 

menționez că contractul menajer care încă este  în operațiune în municipiul Târgu Mureș ne 

costă zilnic de 7 mii în plus, faţă de, în afara prețului pentru serviciu, Această 7 mii, această 

sumă de 7 mii de lei constă în faptul că nu este colectare selectivă, amenda de ordin zilnică 

pentru Mureș este de 7 mii lei. Deci și de asta trebuie să luăm cunoștință este o situație destul 

de problematică, nu cred că putem lăsa mai departe să continue un serviciu atât de păgubos. 

Dacă acest serviciu ar avea în componentă colectarea selectivă atunci evident am putea vorbi 

despre o renegociere sau rediscutare dar numai în condițiile legale. Având în vedere că 

procedura de 180 de zile s-a terminat, a venit un operator care s-a angajat la colectarea 

selectivă, momentan această procedură este blocată prin contestații de actualul operator. Nici 

el n-a dus gunoiul. Ca să ieșim din impas singura soluție era stabilirea, luarea în act a faptului 

că există o situație de urgență și să facem o hotărâre de îndată. După ce această situație de 

urgenţă  a fost constatată să demarăm o procedură de 30 de zile de urgență așa cum puteți 

vedea și în material. Dar sunt sute de procese verbale care constată problemele de Mureș  în 

afară de gunoi, normal gunoiul rezultă și alte, hai să zicem, efecte secundare ca prezența 

șobolanilor semnalată de populație și ș.a.m.d. Deci noi trebuie foarte repede în câteva zile să 

curățăm orașul și totodată să intrăm într-un alt contract în care este pornit colectarea selectivă 

și oprim amenzile care curg zi de zi pentru orășenii, populația acestui oraș, și să luăm act şi să 

oprim aceste pierderi masive. Mulțumesc frumos, despre asta este vorba dacă. dl. Papai. 

dl. consilier Papai Laszlo: - Deci să înțeleg că nu este nevoie de rezilierea niciunui 

contract  

dl. primar Soós Zoltán: - Deci am intrat într-o situație de urgență pe 90 de zile și am 

început și procedurile. Însă finalizarea procedurilor a fost contestată. Deci în momentul de față 

trebuie să facem un pas ca să reușim să aducem un operator care corespunde cerințelor, adună 

gunoiul selectiv și nu lasă pe stradă.  

dl. consilier Papai Laszlo: - nu, eu la partea juridică m-am referit. Deci nu trebuie să 

reziliem putem să facem acest lucru fără alte probleme 

dl. primar Soós Zoltán: - Putem legal, evident putem face. E semnat de secretar, e 

semnat de către mine, juridic este absolut legal. 

dl. consilier Papai Laszlo: - și așa avea o rugăminte dacă se poate. În spiritul 

transparenței să publicați acele procese verbale, să vadă lumea de ce facem, că nu așa de capul 

nostru schimbarea operatorului.  

dl. primar Soós Zoltán: - de acord cu dumneavoastră. 

dl. consilier Papai Laszlo: - Mulțumesc.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - Mulțumesc și eu. Dacă mai există intervenții? Dl. Bălaș 

dl. consilier Bălaș Radu: - Eu vreau să vă zic sincer, că parcă sunt în parte, parcă sunt 

pus să decid într-un război pe care eu nu îl controlez, despre care eu nu am informații 

suficiente. Mi se pare că sunt multe chestiuni de culise pe care noi nu le știm, mai mult decât 

dl Primar ne-a spus aicea. Și asta nu e o acuză ci o constatare de a mea personală. Cred că e o 

luptă intre operator și între Primărie în ceea ce privește decontarea unor facturi. Și cred că de 

aici toate neînțelegerile. Eu nu zic că operatorul ar fi de vină   sau că Primăria ar fi de vină, 

doar că știu că acest lucru se perpetuează de 6 luni, și pentru că eu nu am informații suficiente 

și cred că războiul nu e al meu și nu-i generat de mine eu o să mă abțin de la vot. Mulțumesc.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - Mulțumesc forte mult. Dacă este o altă intervenție? Dl. 

Primar cere încă cuvântul. 

dl. primar Soós Zoltán: - Respectăm opinia dl consilier Bălaș dar trebuie să clarific. 

Nu este nici un război, noi vrem să avem colectare selectivă pe prețuri competitive și fără 

amenzi pentru Primărie. Dacă un operator nu poate să facă față și rămâne gunoiul de 4 ori pe 

stradă, indiferent care este motivul, înseamnă că ceva nu funcționează. Evident, nu putem să 

zicem că numai operatorul este vină, și Primăria este de vină, mai ales administrația anterioară 
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care a făcut un contract prost conceput, de unde au pornit toate problemele pe care noi astăzi 

încercăm  să rezolvăm. Dar important este să punem capăt acestei stări în care nu mai știm 

cine pentru ce răspunde, și să avem în sfârșit o situație clară cu  anumite cantități votate de 

Consiliul local care-s legale, pentru că în momentul de fașă operatorul lucrează pe valorile 

votate, aprobate pe anul trecut care era așa o hotărâre sub presiunea timpului. Un contract care 

nu prevede nicio obligativitate pentru operator în ceea ce privește colectarea selectivă și 

a.ș.m.d. Eu cred că trebuie să facem un pas înainte, să intrăm cumva în secolul XXI. Și Garda 

de Mediu ne-a atras atenția că Târgu Mureș trebuie în scurt timp, în maxim 2 luni să avem 

locuri desemnate pentru deșeuri, moloz, clandestine, să separăm tipurile de gunoaie, gunoiul 

verde ș.a.m.d. Acest operator momentan nici prin contract nu putem să cerem acest lucru. Și 

dacă acest operator vine la licitație de 2 ani cu care lucrăm în momentul de față și câștigă, o să 

lucreze pe Târgu Mureș cu același condiții. Eu nu pot să interzic la nici un operator să 

participe la licitație, noi vrem să ieșim din impasul din momentul de față și chiar nu mă 

interesează disputa juridică. Disputa juridică se decide la Tribunal, actualmente noi trebuie să 

asigurăm salubrizarea orașului. Și foarte clar, nu avem nici o altă intenție decât să scăpăm 

orășenii de gunoiul adunate pe străzi și plângerile care scurg zilnic, zeci și sute de plângeri că 

sunt lăsate gunoaie pe străzi. Nu asta e intenția să clarificăm  cine e vinovat și să împușcăm pe  

cineva, important este să intrăm în legalitate, să efectuăm acest serviciu să fie orașul curat. 

După aia juriștii pot să decidă cine a avut dreptate și cine  nu a avut dreptate. Doar atât am 

avut de adăugat. Mulțumesc.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - Mulțumesc forte mult.  

dl. consilier Bălaș Radu: - aș mai vrea și eu să zic ceva.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - Bine dl. Bălaș.  

dl. consilier Bălaș Radu: - Nu pot să zic că dl. Primar a mestecat merele cu perele, dar 

a amestecat merele roșii cu cele galbene, în sensul în care, sigur că da, noi astăzi nu votăm 

starea de urgență pentru că operatorul nu colectează selectiv. Aia e o speță separată pe care dl. 

Primar a introdus-o în discursul lui, ca și cum noi acum am vota, că trebuie să se voteze 

selectiv să ia gunoiul frumos în oraș. Sigur că noi toți vrem asta. Noi acum votăm intrarea 

orașului în stare de urgență pentru că operatorul care acum are contractat acest serviciu nu a 

strâns  gunoiul din 4, 5, 6, 7, 8 locuri, pentru că, nu știm de ce? Eu bănuiesc pentru că unele 

facturi nu i s-au plătit sau sunt plătite cu întârziere iarăși nu știu motivul. Dar am vrut să fac 

această precizare pentru că abținerea mea sau atitudinea mea oarecum contrară cu majorității, 

este generată de faptul că noi declanșăm starea de urgență, nu de faptul că nu avem gunoi 

selectiv. Deci nu asta e subiectul  cu selecția și gunoiul colectarea selectivă. Mulțumesc. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - aș vrea să închei această discuție. Evident starea de 

urgență nu este generată de  deșeurile selective, însă este o problemă majoră pentru oraș, este 

cert acest lucru. Dacă sunt alte intervenții? Dacă nu, atunci supun la vot materialul.  

Din cauza formulei online aș ruga ca să ne zică dacă cineva este împotriva materialului. 

Nimeni. Dacă sunt abțineri? Am înțeles dl. Bălaș dvs. vă abțineți. 

dl. consilier Bălaș Radu: - da, eu mă abțin 

dl. consilier Kelemen Atilla: - și dl. Papai se abține, dacă sunt alte abțineri? Nu sunt, 

am înțeles. Bine, atunci materialul este aprobat.  

Stimați colegi, vă mulțumesc pentru promptitudine și pentru timpul acordat. Îmi pare 

rău că am tras puțin mai mult de timp, cu aceea pauză. Dar vă mulțumesc că ați fost aici și vă 

doresc   un weekend plăcut. La revedere.  

 

 

 

dl. consilier Kelemen Marton – preşedinte de şedinţă _____________  

 

dl. Szöverfi László - p. Secretar General  al  Municipiului Târgu Mureş ________ 


